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Centrum odborné přípravy 
polygrafických oborů ve velkém poříčí

Náš projekt nového vzdělávacího centra byl 
úspěšně přijat a doporučen orgány dotačních 
programů Evropské unie k  financování. Naplni-
lo se tak čtyřleté období, kdy management školy 
intenzivně pracoval na tomto záměru. Byl to bez-
počet navštívených polygrafických veletrhů, kde 
jsme zjišťovali vhodné polygrafické technologie, 
a bezpočet vytvářených dokumentů pro různá 
schvalovací řízení orgánů kraje, pro další řízení 
k  vydání stavebního povolení a k  vlastnímu sta-
vebnímu projektu. Letošní léto jsme strávili účastí 
ve výběrových řízeních na dodávky technologií  
a na zhotovitele stavby. Podmínkou dotace byl 
termín 1. září, kdy musely být podepsané všechny 
smlouvy. Dokázali jsme to, ale naše rodiny, které 
jsme ochudili o naši přízeň, moc nadšené nejsou. 
A nadšené nejsou dvojnásob, protože vědí, že to 
zahájením stavby rozhodně nekončí. 

Důležitý je ale výsledek. Přes všechna omeze-
ní, která stavba přinese, je nejvýznamnější celko-
vý přínos pro školu. Po ukončení výstavby, která 

SLOVO ŘEDITELE
je plánována na konec roku 2018, bude mít naše 
škola nejmodernější vybavení ze všech odbor-
ných škol v České republice. A to za to stojí.

V projektu jsme zejména dbali na dokončovací 
zpracování tiskovin. Budeme mít nové stroje pro 
přímý řez a skládání archů, tvarové řezání laserem, 
úpravu povrchu laminováním, stroje pro knižní 
vazbu V1 a V2. Novinkou bude vybavení pro ob-
last polygrafického průmyslu, která se nejvíce roz-
víjí, a  tou je obalová technika. Budeme mít stroj, 
který umí podle zadaných údajů vyřezat z lepenky 
krabici. Krabici vybaví i bigy pro ohyb. Vše 
je podporováno speciální učebnou vyba-
venou softwarem pro tvorbu obalů. Vý-
znamným posunem bude i prostředí výuky, 
nové dílny, učebny, šatny s prostory pro žáky, 
kde budou mít k  dispozici kuchyňku. Všechny 
interiéry budou mít novou vzduchotechniku pro 
vytápění a výměnu vzduchu.

Pak už nám budou jen chybět žáci se zájmem  
o zvolený obor.

Nebo je již máme?
Mgr. Rudolf Volhejn, ředitel školy



maTurITní zkOušky

OhLéDnuTí za LOňSkým škOLním rOkEm

Jako první část letošní maturitní zkoušky čekala adep-
ty dospělosti oborů Propagační design, Reprodukční  
grafik pro média a Tiskař na polygrafických strojích  
v naší škole již 11. dubna státní písemná práce z českého 
jazyka. V  průběhu dubna a května potom následovaly 
praktické maturitní zkoušky. Maturanti ani neměli čas si 
oddechnout, a už v  prvních květnových dnech nastaly 
další písemné maturitní zkoušky – státní didaktické testy 
z  češtiny, angličtiny a matematiky a také písemné prá-
ce z angličtiny. Celý maturitní maraton vyvrcholil ústní-
mi maturitními zkouškami ze všeobecných i odborných 
předmětů. V den slavnostního předávání maturitních 
vysvědčení již zavládla pohoda a klid na bilancování. Za 
velký úspěch je možno považovat stoprocentní úspěš-
nost letošních maturantů při písemných maturitních 
zkouškách a didaktických testech. Co se týká praktic-
kých a ústních zkoušek, tam se bohužel v některých pří-
padech musejí maturanti ve svých výkonech polepšit  
a prokázat kvalitnější znalosti při opravných zkouškách.

A kam míří kroky čerstvých maturantů po ukonče-
ní středoškolského studia? U oboru Propagační design 
velká část absolventů složila přijímací zkoušky a byla 
přijata na prestižní vysoké školy s výtvarným zaměřením  
– například na obory Animace a Průmyslový design 
Západočeské univerzity v Plzni, obory Performance, Vi-
zuální komunikace a Přírodní materiály Univerzity Jana 
Evangelisty Purkyně v  Ústí nad Labem, obor Vizuální 
komunikace Technické univerzity v Liberci, obor Dějiny 
umění Univerzity Palackého v  Olomouci či na Pedago-
gickou fakultu Univerzity Hradec Králové. Mnozí matu-
ranti zvolili studium nástavbových oborů, zejména jed-
noletých zkrácených oborů Tiskař a Reprodukční grafik 
přímo v naší škole škole či studium v jazykové škole. Tři 
absolventi oborů Reprodukční grafik pro média a Tis-
kař byli přijati ke studiu na vysoké škole, konkrétně se 
jedná o Fakultu chemicko-technologickou Univerzity    

Pardubice, obor Polygrafie. Dále potom část studentů 
pokračuje ve studiu na jazykových školách, či se vydáva-
jí na zkušenou do světa, další našli pracovní uplatnění ve 
firmách v blízkém okolí. 

Všem maturantům přejeme ze srdce úspěšný start do 
světa dospělých!

MgA. Václava Henclová, Mgr. Zuzana Kovářová 
a Mgr. Renata Lelková

krajInáŘSký kurz
V týdnu od 6. do 10. června se žáci druhého a třetího 

ročníku oboru Propagační design zúčastnili krajinář-
ského kurzu. První dva dny kreslili a malovali v okolí 
barokního benediktinského kláštera v Broumově. Další 
dva dny v Novém Městě nad Metují, zejména v prosto-
ru mezi domy a hradbami okolo renesančního náměstí  
a v zámeckých zahradách. Zde si také s průvodcem 
prohlédli i interiéry zámku. Poslední den byl věnován 
plenéru ve Velkém Poříčí a hodnocení celotýdenní vý-
tvarné práce. Žáci v tomto týdnu získali nové zkuše-
nosti v kresbě a malbě. Výstava prací z krajinářského 
kurzu se uskutečnila ve výstavních prostorách školy  
v domově mládeže.

MgA. Vendula Henclová

úSTní záVěrEčné zkOušky
Poslední část závěrečných zkoušek skládali žáci vycháze-

jících ročníků učebních oborů ve dnech 15. až 20. června.  
Dne 15. června zahájili ústní zkoušky žáci oboru Kadeř-
ník, Další den žáci oboru Aranžér, dále probíhaly ústní 
zkoušky u zkráceného jednoletého studia oborů Tiskař na 
polygrafických strojích a Reprodukční grafik a 20. června 
zakončovali studium žáci tříletého učebního oboru Tiskař 
na polygrafických strojích. Slavnostní předávání výučních 
listů úspěšným absolventům se uskutečnilo 22. června ve 
společenském sále domova mládeže.

Ing. Simona Karlíková, zástupkyně ředitele

prázDnInOVé „nEprázDnIny“
Mnozí nezasvěcení získávají mylný dojem, že po po-

sledním školním dni a vydání vysvědčení usínají školní 
budovy a jejich okolí dvouměsíčním slastným spánkem, 
ze kterého je probudí až první den nového školního 
roku. V případě naší školy to je zcela jinak! Už v mnoha-
měsíčním předstihu jsou přesně naplánovány investiční 
akce, které je třeba za dobu prázdnin stihnout. A není 
jich věru málo. 

Jednou z nich je decentralizace topení v celkové hod-
notě 3 milionu korun. Budova školy č. 2 v těsné blízkosti 
komunikace z Náchoda do Hronova a rovněž adminis-
trativní budovy byly dosud vytápěny teplovodem ve-
doucím pod vozovkou. Docházelo tak k velkému úni-
ku tepla, proto vyvstala potřeba provést decentralizaci 
topení, díky které bude dálkové vytápění teplovodem 
vyměněno za lokální kotelny v  jednotlivých budovách. 
Součástí ceny je i projekt na druhou fázi, kdy bude re-
konstruováno i vytápění hlavní školní budovy. Další  
významnou akcí je rekonstrukce tělocvičny v  hodno-
tě 825 tisíc korun. Účelem této rekonstrukce je sanace 
vlhkého zdiva, výměna elektroinstalace a obložení stěn 
školní tělocvičny.

Co do důležitosti a rozsahu je nejvýznamnějším poči-
nem realizace projektu Centrum odborné přípravy po-
lygrafických oborů v celkové hodnotě téměř 100 mili-

onů korun, jejíž většinu pokryjí evropské dotace. Cílem 
tohoto projektu je vybudovat vysoce odborné vzděláva-
cí centrum s moderními technologiemi, dílnami a učeb-
nami. V průběhu prázdnin zasedaly komise pro zadávání 
a vyhodnocení veřejných zakázek. Rada Královéhradec-
kého kraje dne 31. července schválila závěry výběrové-
ho řízení a 1. září bylo staveniště předáno zhotoviteli.  
Nejzazším termínem dokončení stavebních prací je  
31. prosinec 2018.

Mgr. Rudolf Volhejn, ředitel školy

škOLní VýLET 1. Tg a 2. g
Ve dnech 14. až 16. června se vypravily třídy 1. TG a 2. G  

na sportovně-poznávací exkurzi do okolí hradu Pecka. 
Po příjezdu do kempu žáci vyrazili na prohlídku hradu 
Pecka a jeho sklepení s mučírnou. Po návratu do kempu 
se ubytovali v chatkách a šli obhlédnout místní atrakce - 
trampolínový koberec, antukové i pískové kurty a hlavně 
bazén. Voda byla ledová, ale koupání perfektní.

Druhý den absolvovali turistický okruh z Pecky přes 
Lázně Bělohrad, Kamennou hůru, Krkonošskou vyhlídku 
zpátky do kempu. Po bezmála dvaceti kilometrech si bo-
lavé nohy zchladili v bazénu.

Ing. Ilona Černická, Mgr. Radka Lokvencová



zE žIVOTa škOLy

aDapTační kurz 1. Tg

V polovině září odjela třída 1. TG na poznávací adaptační 
pobyt, který se uskutečnil na Jiráskově chatě na Dobro-
šově. Intenzivní pobyt nabídl krásné prostředí na kopci, 
odkud byl z tamní rozhledny nádherný výhled do okolní 
krajiny. Navečer žáci pozorovali kouzelný západ slunce  
a nedalekou osvětlenou přehradu Rozkoš. Každou mi-
nutu využili ke společným aktivitám jak venku v přírodě, 
tak i uvnitř chaty. Hrály se zajímavé hry, okolí prozkou-
mali příjemnou procházkou a pobyt jsme zakončili ná-
vštěvou pevnosti Dobrošov. Z  pobytu si každý odnesl 
nezapomenutelné zážitky. 

Mgr. Zuzana Kovářová, třídní učitelka

Luboš Nýč, 1. TG

aDapTační kurz 1. pD
Ve dnech 14. a 15. září absolvovala třída 1. PD adaptač-

ní kurz, který začal prohlídkou výstavy Figurama a hospi-
talu Kuks, poté se žáci pěšky odebrali na Šporkův mlýn, 
kde pro ně měla připraven program sociální pedagožka 
Mgr. Petra Muzikářová. 

MgA. Ivona Gazdíková, třídní učitelka

aDapTační kurz 1. aT
Seznamovací pobyt v Jiráskově chatě na Dobrošově 

proběhl ve dnech 26. až 27. září. Žáci si užili čas strávený 
společnými aktivitami a přálo jim i počasí na výlet Jizbice 
– Peklo.

Marcela Houšťková, třídní učitelka

aDapTační kurz 1. k
Dne 25. září vyrazila třída 1. K na seznamovací kurz. Bu-

doucí kadeřnice se ubytovaly na Jiráskově chatě na Dob-
rošově. Kurz probíhal nejen v duchu seznamovacích her, 
ale i procházek po okolí. Nesměl chybět ani noční výhled 
na krajinu z dobrošovské rozhledny.

Bc. Zuzana  Nováková, třídní učitelka

DEn prO abSOLVEnTy
Stalo se již tradicí, že každá druhá zářijová sobota v no-

vém školním roce je věnována setkání s absolventy naší 
školy. Nejinak tomu bylo i 16. září, na které letos připadl 
tento svátek absolventů i všech pracovníků školy. Navzdo-
ry nepříjemnému sychravému počasí, proudům husté-
ho deště a větru panovala výborná nálada. Nejčerstvěj-
ších absolventů i opravdových pamětníků se ujal ředitel 
školy Mgr. Rudolf Volhejn, aby je provedl celým areálem  
a ukázal změny, kterými škola v nedávném období pro-
šla. Zároveň také představil zbrusu nové propagační ma-
teriály, kterými se bude škola prezentovat při náborové 
činnosti na příští školní rok. Deštivým počasím se nedala 
odradit před návštěvou školy téměř padesátka bývalých 
žáků a studentů, kteří si rádi zavzpomínali na školní léta 
strávená ve Velkém Poříčí. Přijeli dokonce absolventi 
oborů Tkadlena či Seřizovač textilních strojů, kteří ukon-
čili studium před více než 30 lety. A až se všichni sejdou 
zase za rok, jistě je přivítají opět další novinky a snad  
i přívětivější počasí.

Mgr. Renata Lelková

žIDOVSká praha
Dne 11. října se vydali žáci třídy 2. PD v rámci výuky 

českého jazyka a dějepisu na exkurzi za židovskými pa-
mátkami Prahy. Prohlídka Židovského města s výkladem 
sympatické průvodkyně zahrnovala prohlídku čtyř syna-
gog – Maiselovy, Pinkasovy, Klausové a Španělské, dále 
Obřadní síně a Starého hřbitova, ukrytého za vysokou 
zdí. Mezi návštěvníky z celého světa měli žáci možnost 
pochopit mnohé z židovských tradic, náboženství i dů-
sledků holocaustu. Po této působivé prohlídce se celá 
skupina vydala na Karlův most. Právě u něj totiž začínala 
druhá část exkurze – plavba lodí Pražskými Benátkami. 
Nejprve loď objela z obou stran Karlův most, který bylo 
možné si prohlédnout z nezvyklé perspektivy v celé 
jeho kráse. Dále zamířila Čertovkou k Velkopřevorskému 
mlýnu, podél nábřeží s nádherným panoramatem Malé 
Strany a Hradčan k Mánesovu mostu a zpět proti prou-
du Vltavy ke Karlovu mostu. Po přistání ještě měli žáci 
možnost seznámit se s historií stavby v Muzeu Karlova 
mostu. Exkurze tedy byla dnem plným intenzivních zá-
žitků a poznání.

Mgr. Renata Lelková, třídní učitelka

prODLužOVání VLaSů
Přínosné a inspirující školení absolvovala třída 3. K dne 

12. září v Hradci Králové. V kadeřnickém salonu Perfekt, 
jehož majitelkou je absolventka naší střední školy Jana 
Baladrán Matěnová, si naši kadeřníci vyzkoušeli nejno-
vější technologii prodlužování vlasů firmy Great Len-
gths. Součástí školení byla i prohlídka kadeřnictví a skla-
du s velkým množstvím vlasů určených k prodlužování. 
Školení bylo pro naše žáky unikátní. Majitelka a výhradní 
zástupkyně Great Lenghts pro Českou republiku žádné 
jiné škole tuto možnost neposkytuje. Součástí školení 
byla i ukázka pánského střihu za pomoci holení vlasů 
břitvou. Tato zkušenost může přinést žákům nové pra-
covní příležitosti, které jsou velmi důležité pro budouc-
nost našich absolventů.

Bc. Zuzana Nováková

SpOLuprácE S 100 czk
Ve středu 11. října do školy zavítala manažerka Lucie 

Fišerová a pan Oleg Karasev z firmy 100 CZK. Žáci se 
v rámci přednášky dozvěděli veškeré informace o mož-
nosti zaměstnání u této nové a velice dobře se rozvíjející 
firmy. Zároveň naši mladí kadeřníci zahájí od listopadu 
spolupráci s firmou v rámci soutěže StudentStyle. Jedná 
se o originální druh soutěže založený na klasické obsluze 
zákazníka v kadeřnické provozovně. 

Bc. Zuzana Nováková 



„nEcEjTíš bOLEST...“
Na začátku letošního školního roku nás bohužel pře-

kvapil skluz rekonstrukčních prací, probíhajících v  tě-
locvičně a školním fitku. Nemohli jsme tak využít jejich 
potenciál ihned od nástupu do školy. Nehodili jsme však 
pověstnou flintu do žita, naopak po vzoru našich předků 
využili možností, jež nám skýtá matička příroda. A nejen 
ta. Využili jsme zbrusu nové venkovní workout hřiště, 
nacházející se v  parku V Olšině. Zde bylo možné vybít 
přebytečnou studentskou energii, neboť k tomu hodiny 
tělesné výchovy přímo vybízejí.

Zde bylo možno prázdninami a počítači zlenivělá těla 
nejen preventivně protáhnout, rozcvičit, rozběhat, ale 
i zpevnit lehkým kondičním a zejména posilovacím cvi-
čením. Instalované hrazdy nabízejí mnohostranné využi-
tí. Shyby, kliky na bradle, posilování břišního svalstva ve 
visu… Udržovaný trávník umožnil sedy – lehy, člunkový 
běh se zátěží i obyčejné „trakaře“. 

V polovině října proběhly první kontrolní zátěžové 
testy. Na rozdíl od domněnek drtivé většiny studentů 
nejsou určeny k jejich fyzickému zkolabování, ale k po-
souzení vlastní kondice. K poznání sebe sama, k posou-
vání hranic tělesného i duševního překonání se. K tomu, 

TVOrba našIch STuDEnTů

že člověk zvládne mnohé, i když je přesvědčen, že je na 
pokraji sil. Mnozí zjistili, zejména při zdolávání „opičí drá-
hy“, že hranici své výkonosti posunout lze. Sami žádali  
o možnost znovu absolvovat vytyčenou trat´. V  duchu 
římských gladiátorů s  mottem na jazyku: „Necejtíš bo-
lest…“. Takové úchvatné sportovní nasazení potěší srdce 
nejen pohybu holdujícího pedagoga.

P.S.: testy opět budou…
Marcel Stratílek

Každý člověk má občas svůj den blbec. Ujede mu au-
tobus, ztratí peněženku, pohádá se s rodinou a zkrátka 
vůbec nic se mu nedaří. Ať je to cokoliv, musíme věřit, že 
zítra je taky den a bude líp. Protože ačkoli se ten špatný 
den většinou zdá nekonečný a delší než všechny ostat-
ní, má také jenom 24 hodin a skončí stejně rychle jako 
všechny. Ale je potřeba, abychom i v ten nejhorší den 
mysleli na tyto důležité věci:

hITparáDa mých rESTů

Život máme jenom jeden a je vlastně naší povin-
ností si každý den užít tak, jako by byl náš poslední! 
Takže, ať už řešíte ty nejtěžší problémy, stále mějte ra-
dost z toho, že na této zemi vůbec můžete stát. Protože 
je spousta lidí, kteří moc chtěli žít ty obyčejné věci, co my 
zažíváme denně, ale osud jim to nedopřál. Tak nahoďte 
úsměv na tvář a udělejte všechno pro to, aby váš den byl 
přece jenom o něco úsměvnější.

Hledejte něco dobrého i na věcech, které se zrov-
na nevyvedly, protože právě ty nám ukazují, že něco 
skvělého pomalu přichází! Možná znáte pořekadlo, že 
všechno špatné je pro něco dobré, což je samozřejmě 
pravda. Protože každá špatná zkušenost nás nutí vážit si 
toho, co máme, a radovat se z maličkostí. Já ale mám rad-
ši větu, že po všem špatném přijde něco dobrého. Což 
se opravdu děje… Nevím, jak je to možné. Jestli to svět 
má tak nastavené, nebo jestli to je tím, že lidé nepřestá-
vají věřit. Každopádně já mohu potvrdit, že na tom něco 
pravdy bude. Ať už jste měli špatný den, týden nebo mě-
síc, ten další bude skvělý. To mi věřte!

Buďme na sebe vždy hodní, pomáhejme si, usmí-
vejme se a říkejme věci, které říkat chceme! To, že 
zrovna teď neprožíváte šťastné období, neznamená, 
že to tak mají i ostatní. Nekažme druhým lidem náladu 
věčným pesimismem a koukejme na věci z té lepší strán-
ky. Samozřejmě tím nechci říct, že se máte bát požádat  
o pomoc, pokud se topíte v nějakých problémech. Po-
kud máte pocit, že se musíte někomu svěřit, tak do toho. 
Je spousta lidí, kteří vás vyslechnou. Ať už kamarádi, ro-
dina nebo učitel, někdo tu pro vás vždy bude. Další je 
upřímnost. Neříkejme lidem to, co chtějí slyšet, ale říkej-
me to, co chceme, aby věděli. Pokud máte něco na srdci, 
ale máte strach to říct, protože, že se tím něco zkazí, tak 
i přesto do toho jděte. Možná jednou nastane doba, kdy 
si budete vyčítat, že jste to neudělali.

Rozdávejme lásku! I sebemenší maličkost dokáže vy-
kouzlit úsměv na tváři. Říkejte lidem, co se vám na nich 
líbí, říkejte jim často, co pro vás znamenají, a jak moc je 
máte rádi. Protože každý někdy potřebuje slyšet a cítit, 
že ho někdo potřebuje. Právě to nás dělá šťastnými. Že 
můžeme někomu pomoct.

Pokud tyto skutečnosti budete mít na mysli, hned váš 
den bude o něco lepší. Každý den jednou skončí a ten 
druhý začínáme zase znova. Takže nezoufejte a buďte 
šťastní za každou maličkost, která se vám přihodí.

Usmívejte se na svět a on se bude usmívat na vás!
Marie Maternová, 1. TGzíTra buDE Líp

Asi každý má nějaké resty. Sedím ve školní lavici  
a v hlavě mám několik závaží, která ji dělají těžší. Nena-
cházím sílu je všechny v duchu probrat, roztřídit a vy-
hodnotit co, kdy, jak a v jakém pořadí udělat. Jen sedím 
a vím, že v mé hlavě jsou. Jsou tam! Stále cítím jejich 
přítomnost. Dělají ze sebe větší pány, než jsou. Rozum 
proti této falešné velikosti bojuje a vymýšlí nejjednoduš-
ší cesty, jak se jich zbavit. Argumentuje a zdůvodňuje je-
jich banalitu. Čím více restů mám, tím častěji to rozum 
vzdává a hádky prohrává. Proti deseti dokáže skvěle ar-
gumentovat a vymýšlet, jak to s nimi skoncovat. Ale když 
jich je přes dvacet, začínají mít převahu. A když jsou ně-
které resty tři měsíce staré, je už skoro prohráno. 

Když se mi tyto myšlenky honí hlavou, ztrácím i zbylou 
energii a odhodlání jim čelit. Mám pocit, jako kdyby mě 
pohltily, a já je nedokázal pojmenovat. Dnes mám vytisk-
nout a nastříhat kartičky na skautskou výpravu, doma 
sbalit věci a nachystat jídlo. Na dnešní schůzce mám 
program zaměřený na vaření. Jo, já. Ten, který se může 
pyšnit leda tak omeletou. Potom se ze schůzky vypařím 
dřív, zaběhnu do krámu a letím na přespávací výpravu, 
kde nevím, co se pořádně bude dít, ačkoli jako vedoucí 
spoluorganizuji některé programy. Zabiju tím i den vol-
na, státní svátek, který bych tak chtěl pro sebe. Přijedu 

v pondělí večer a nahrnou se na mě školní resty. Ty jsou 
ze všech nejotravnější. Když své školní povinnosti se so-
lidní dávkou prokrastinace, pomalosti, nesoustředěnosti 
a únavy udělám, bez nejmenšího slitování na mě naská-
čou mí dlouhodobí nepřátelé, kterých je spousta. Při my-
šlence na všechny povinnosti zůstanu shrbený na židli  
a zírám do přístroje zkázy.

Jak na ty neřády vyzrát? Lze se jich nějak zbavit, když 
se každý den rodí noví a noví? Mamka mi vždy říkala,  
že jako první mám vždy dělat povinnosti a pak se můžu 
bavit. Na to jsem jí vždycky hrozně moudře a dotčeně 
argumentoval, že si svůj čas umím naplánovat sám. Ale 
teď si říkám, jestli za těch pár let, co mi to říká, neměla 
pravdu?

Dominik Voborník, 4. PD

Tam SE cíTím jakO V rájI
Jako v ráji se cítím doma ve Velkých Petrovicích, u mé 

kamarádky a ve vesnici samotné. U kamarádky se cítím 
snad i lépe než doma. Známe se už opravdu spoustu let. 
Dřív, než jsme se společně vydaly do mateřské školy. Její 
rodiče mě vždy rádi přivítají a pohostí. Ráda u nich trá-

vím čas. S rodiči si už tykám od mala, říkám jim, že jsou 
takoví „druzí rodiče“, je to opravdu zábava. Každé léto 
je s  ními opravdu nezapomenutelné. Grilujeme, odpo-
číváme a bazén na zahradě nám v teplých dnech velmi 
dobře slouží. Přespáváme vždy v chaloupce na zahrádce, 
v noci je vidět nekonečná spousta světélkujících hvězd 
na obloze. 

Za naší vesnicí je jedno velmi známé a krásné místo, 
směrem k další vesničce jménem Maršov. Uprostřed polí 
a luk na kopečku u kukuřice je krásný starý vysoký strom. 
Kaštan. Pod stromem starosta naší obce oddal už něko-
lik zamilovaných párů. Každý rok se zde koná na podzim 
drakiáda, malé děti s rodiči a moji vrstevníci chodí pou-
štět papírové draky. Přes léto i pod stromem přespává-
me. Západ slunce tam je jedna z nejnádhernějších věcí, 
co jsem kdy v  životě viděla. U kaštanu je noc skvělým 
zážitkem pro každého, kdo se potřebuje odreagovat  
a uklidnit mysl. Když je opravdu pořádná, krásná letní 
noc, tak hvězdy padají kaž-dou chvíli. Tento rok když pa-
daly perseidy, jsem s mou kamarádkou přespávala u kaš-
tanu a pozorovaly jsme to nádherné kino, co se nám pro-
mítalo na obloze až do východu slunce. Nedaleko odtud 
se dá přes les a louky dostat do Stárkova na vyhlídku na 
náměstí. I tam je západ slunce opravdu neuvěřitelný zá-
žitek.  

Můžu říct, že i když jsem byla na různorodých místech, 
na Petrovicích – doma a u kamarádky je opravdu nejlíp 
z celého světa. Na Petrovice se vždy ráda vracím. Doma 
se cítím jako v ráji! 

Romana Richterová, 3. G

kDE LIšky DáVají DObrOu nOc

Jsem v mém oblíbeném lese a jdu domů do rodinné 
chaloupky na samém okraji menší vesnice. Tuto cestu 
absolvuji každý večer, ale i tak mně připadá pokaždé ne-
zapomenutelná a vždy krásnější než předchozí.

Vidím, že noc již vyhrála nad dnem a vše kolem mne je 
zcela zahaleno temnou peřinou noci. Na cestu mně svítí 
jen stovky malých světélek, které hlídají tmavou noční 
krajinu. Jsou to strážci noci. Jejich velitelem je mocný 
měsíc, dávající každému z nich jasný příkaz, kam dopad-
ne jeho vlídné bílé světlo. Zaposlouchám-li se do krás-
ných tónů magického nočního světa, slyším velké množ-
ství zvuků. Jsou to zvuky příjemné a velice poutavé. 
Nedokážu se soustředit na nic jiného než na tyto zvuky  
a zkouším rozpoznat jejich nadané autory. Sova, nejta-
lentovatější skladatel, kterého mé uši dokážou rozpo-
znat, vytváří ladné symfonie, které jsou dominantou 
celému lesu. Slyším, že tento skladatel je velice blízko 
mě, a já si tak mohu užít soukromý koncert přímo z první 
řady. Vyruší mě až velmi jasné zapraskání větviček. To se 
noční život probouzí ze spánku a vítá všechny své členy. 
Cítím, jak mě lehký vánek pohladí po tváři, jako kdyby 
vítal starého přítele. Všimnu si, jak měsíční svit ozářil pa-



Dominik Voborník, 4. PD

haLLOwEnSký kVíz
1) Která noc je ta halloweenská?

a) 30. října
b) 31. října
c) 1. listopadu

2) do čeho se o halloweenu
dává svíčka?

a) do vydlabaného jablka
b) do vydlabané řepy
c) do vydlabané dýně

3) Co dělají děti o halloweenu?
a) učí se o tradicích své země
b) oblékají se do kostýmů

a chodí na koledu
c) hrají si na zahradě domu

a čekají, až je přijdou
dospělí strašit

4) Kde se slaví halloween?
a) v anglicky mluvících zemích
b) v Asii
c) ve slovanských zemích

správné odpovědi:
1b/2c/3b/4a/5b/
6b/7c/8a/9b/10c

vučinu zhotovenou před malou chvílí. Je ozdobou lesa 
a pavouk, hrdý na své umělecké dílo, čeká na chválu od 
svých druhů.

Rázem se ocitnu uprostřed menší mýtiny. Zde je světlo 
hvězd velmi jasné a já si připadám jako ve dne. Výhled na 
okolní krajinu je překrásný. V dáli vidím jasnou záři malé 
vesnice, lákající mě domů k roztopenému krbu.

Přichází půlnoc a já se pomalu blížím k domovu. Ne-
pospíchám. Půlnoční les je pro mě to nejkrásnější místo. 

Petr Linhart, 3. G

5) Jaké jsou typické barvy pro
tento večer?

a) červená a žlutá
b) oranžová a černá
c) černá a červená

6) Z jakého svátku vznikl
halloween?

a) ze svátku všech strašpytlů
b) ze svátku Samhain
c) ze svátku Dušičky

7) Co je obdobou původního
svátku samhain u nás?

a) Dušičky
b) Vánoce
c) Nový rok

8) Co si děti vykoledují při
večerní koledě?

a) sladkosti
b) brambory
c) malé dýně

9) Co je to the vilage 
Halloween parade?

a) tradiční maškarní ples
v Bílém domě

b) nejznámější newyorský
maškarní průvod

c) halloweenská diskotéka
na bruslích

10) tipněte si, za kolik se na
halloween prodají v Usa
každoročně sladkosti?

a) za 1 milion dolarů
b) za 1 miliardu dolarů
c) za 2 miliardy dolarů

Užívám si vše, co vidím, slyším a cítím. Blížím se k cha-
loupce a stejně se musím ještě jednou otočit. Naposled 
se loučím s příjemnou nocí a pro mě fascinujícím lesem. 
Místem mého odpočinku a klidu. Míjím starou pouliční 
lampu, symbol života na vesnici. Za ní už zahlédnu menší 
srub. Je slyšet radostný smích mé mladší sestry a příjem-
ný hlas otce. Zde už nepotřebuji malá světélka, strážce 
noci. Už neuslyším ani soukromý koncert teď už vzdále-
né sovy. Les je ten tam a já otevírám dveře chalupy. 

Zuzana Jakušová, 2. PD


